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Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

 
Indstilling 

Det indstilles, at styregruppen godkender dagsordenen. 

 

Beslutning 

Dagsordenen blev godkendt 
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Punkt 2. Orientering om ændringer i organiseringen af og 

indholdet for styregruppen for Rammeaftale Sjælland 
 

Resume: 

K17 har truffet beslutning om at ændre organisering og indhold i styregruppens arbejde. Der 

orienteres om beslutningen om de ændrede rammer med efterfølgende drøftelse. 

 
Indstilling 
Det indstilles, at styregruppen 

• tager orienteringen til efterretning. 

• drøfter sagen og herunder de ændrede rammer 
 
Beslutning 
Styregruppen bakkede op om K17’s beslutning 29/9, hvor det blev besluttet at: 

• Styregruppeansvaret og sekretariatsfunktionen overgår til Greve Kommune 

• At der etableres en overordnet programgruppe bestående af de to K17 tovholdere og 
styregruppeformanden  

• At styregruppen (gruppe A) for rammeaften varetager løbende opgaver på området og at 
styregruppen indsnævres  

• At der nedsættes en lille og effektiv arbejdsgruppe (gruppe B) med reference til 
programledergruppen. Gruppen ledes af styregruppeformanden for rammeaftalen 

• At supplere det allerede igangsatte arbejde med yderligere initiativer  
 
Styregruppen betonede følgende: 

• Der bør være en kobling til sundhedssporet: sundhedsaftalen og sundhedsklyngerne 

• Region Sjælland bør fortsat være en del af rammeaftalesamarbejdet 

• Netværksgrupperne bør fastholdes, da de har stor værdi for arbejdet og kommunerne 

• Cheferne bør fortsat og fremadrettet yderligere involveres i arbejdet 

• Det er fortsat relevant med temadage, dialogmøder, chefmøder etc. – dette med henblik 
på at skabe kommunalt ejerskab til processerne  

• Det er også relevant med en kobling mellem gruppe A og gruppe B  

• Både styregruppesporet (A) og arbejdsgruppesporet (B) er store opgaver og lige vigtige 
 
Der behandles en opfølgende sag på K17 den 3. november med henblik på, at bemande spor A i 
styregruppen. 
 
Baggrund 
K17 har på et ekstraordinært møde afholdt fredag den 29. september truffet beslutning om, at 
ændre organiseringen af og indholdet i styregruppens arbejde.  
 
Dette er sket med henblik på, at skabe den nødvendige udviklingskapacitet til at levere på 
forventninger fra såvel K17 som KKR set i relation til udgiftsvæksten på de specialiserede områder 
og ønsket, om et mere forpligtende fælleskommunalt samarbejde.  
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På mødet vil Morten Bøgelund, Greve Kommune, fremlægge de ændrede rammer med henblik på 
en drøftelse heraf. 
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Punkt 3. Opfølgning på dialogmøde om rammeaftalen 11/8-23 
 

Resume 

KKR og styregruppen har 11/8 afholdt et dialogmøde om rammeaftalen med politikere, handicap-
og udsatterådsrepræsentanter, direktører og chefer. Der var 90 deltagere og oplæg om 
ekspertudvalgets rapport, kommunale udfordringer/muligheder og det hele liv samt borddrøftelse  
 
Indstilling 

Det indstilles, at styregruppen 

• tager orienteringen til efterretning 

• drøfter dialogmødet og herunder form og indhold ift. fremtidige dialogmøder. 

 

Beslutning:  

• Styregruppen tog orienteringen til efterretning 

• Evt. øvrige kommentarer sendes til sekretariatet 

 

 

Baggrund 

Dialogmødet var et led i arbejdet med Rammeaftalen og formålet med mødet var dialog om 
hvordan de rigtige tilbud/indsatser til borgerne på socialområdet sikres samt inspiration og input 
til det videre arbejde. Mødet rummede oplæg og dialog om aktuelle temaer på socialområdet og i 
rammeaftalesamarbejdet: overvejelser og forventninger ift. ekspertudvalgets 1. rapport og 
kommende arbejde, udfordringsbillede og mulighedsrum set fra KL, nye velfærdsløsninger og det 
hele liv med fællesskaber og beskæftigelse som værdiskabende, spørgsmål og afsluttende 
borddrøftelser samt proces ift. den kommende rammeaftale. 
 
 
Bilag:  

Bilag 1. Program og materiale: Dialogmøde om Rammeaftalen 11/8-2023 (rs17.dk) 

Bilag 2. Noter fra gruppedrøftelser 

 

  

https://www.rs17.dk/arrangementer/dialogmode-om-rammeaftalen-11-8-2023/
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Punkt 4. Præsentation af indsatser ift. opgave stillet af KKR: 

Mere forpligtende samarbejde 1-5 
 

Resume 

KKR har ønsket, at Styregruppen for rammeaftale Sjælland gennemfører et mere forpligtende 

samarbejde på området. På baggrund af drøftelse og punkt vedr. indsatser for at nå i mål med 

opgaven på mødet den 11. august fremlægges en status for de 5 indsatser til løsning af opgaven. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at styregruppen: 

1. drøfter de 5 oplæg til indsatser for løsning af den fælles opgave fra KKR 

2. beslutter den videre proces og tidsplan og herunder ift. K17 og KKR 

 

Beslutning 

• Jf. dagsordenspunkt 2 om ændringer i organiseringen af og indholdet for styregruppen for 

Rammeaftale Sjælland, overgår de 5 indsatser til løsning af opgaven stillet af KKR til at høre 

under arbejdsgruppe (gruppe B) med reference til programledergruppen. 

 

Baggrund 

KKR og K17 har anmodet Styregruppen for rammeaftale Sjælland om et oplæg til et mere 

forpligtende samarbejde. Samarbejdet skal omhandle 1) et styrket kommunalt samarbejde i 

forhold til køb hos private leverandører og 2) et styrket kommunalt samarbejde om tilbud. 

Forventningen er at Styregruppen præsenterer status for indsatsen primo 2024 for K17 og KKR.  

 

På styregruppemøde 11/8 blev planen med de 5 indsatser godkendt og herunder går 

styregruppens tovholdere for de enkelte indsatser i gang og giver status på mødet 13. oktober: 

1. Mulighed for fælles udbud: Bo og Lene 

2. Mulighed for løbende åbning af pladser på tværs af kommunerne efter behov: Jan og Pia 

3. Mulighed for fælles behovsportal: Morten 

4. Mulighed for bedre udnyttelse af nuværende kapacitet: Mette 

5. Mulighed for bedre samarbejde i overgangene med psykiatrien: Mille og Corna 
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4.1 Mulighed for fælles udbud 
Resume 

KKR og K17 har anmodet Styregruppen for rammeaftale Sjælland om et oplæg til et mere 

forpligtende kommunalt samarbejde dels ift. køb hos private og dels ift. samarbejde om tilbud. Jf. 

indsats-drøftelser på styregruppemøde 11/8 fremlægges status for 1. indsats: Mulighed for udbud 

Indstilling 

Det indstilles, at styregruppen 

• drøfter oplægget til indsats 1: Mulighed for udbud 

• beslutter den videre proces og tidsplan og herunder ift. K17 og KKR 

Beslutning 

• Der var enighed om at arbejde videre i kontraktsporet med styrkelse af kontraktstyring og 

herunder ift. implementering af standardkontrakter samt fælles arbejde med 

kompetenceudvikling af medarbejdere der skal lave forhandling med leverandører. 

• Det blev nævnt at kommunale tilbud har tomme pladser som bør udnyttes og der også bør 

ses på etablering af egne tilbud. Se også dagsordenspunkt 4.2 og 4.3 ift. dette. 

• Endelig blev det nævnt at det for udbud gælder jo mere simpelt jo bedre og derfor kun i 

meget begrænset omfang relevant ift. socialområdet 

Baggrund 

RS17 har løbende arbejdet med mulighederne for at kunne styre udgifterne på det specialiserede 

socialområde via udbud. Holbæk er en af de kommuner, der har arbejdet mest struktureret med 

Markedsmodning. I 2018 behandlede RS17 Styregruppen punktet ”Evaluering af udbudsprocessen 

omkring botilbud”. Holbæk Kommune havde som tovholder på FUS-udbuddet af køb af pladser på 

opholdssteder og døgninstitutioner til uge mellem 15 og 23 år forestået en evaluering af 

udbudsprocessen. Udbudsprocessen endte med en annullering af udbuddet i juni 2017. 

Evalueringen omfattede bla., 1) hvorvidt det specialiserede socialområde egner sig til udbud i lyset 

af, at området er takstfinansieret, og at markedet er kendetegnet ved en Tilbudsportal og mange 

regionalt og kommunalt drevne tilbud 2) om der var elementer i udbudsdesignet og/eller 

udbudsprocessen, der havde indvirket på tilbudsgivernes prissætning. 3) Den forsøgte dialog med 

Landsforeningen af opholdssteder (LOS). På baggrund af Holbæks oplæg konkluderede 

styregruppen 1) at evt. fremtidige fælles udbud skal gøres i meget mindre målestok. 2) Der er 

udfordringer i at gå på tværs af kommunegrænser, da ydelser har nærområdetilknytning. 3) at 

man i kommunerne anvender standardkontraktskabeloner med forhandling af priser og 

kontraktvilkår som alternativ til udbud. 

For at undersøge om der har været en udvikling inden for området siden 2018 har der været en 

dialog med udbudskontoret i Næstved. Tilbagemeldingen er at erfaringerne fra 2018 fortsat er 

gældende. Der findes ikke standardmateriale, der kan understøtte et udbud inden for det 

specialiserede socialområde. Der peges fortsat på kontraktstyring som redskabet, der kan 

kvalificere købet og sikre den rigtige pris i markedet. KL peger på at en klassisk udbudsproces ikke 

kan overføres til alle typer af køb på f.eks. det specialiserede socialområde, men at et styrket 
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samarbejde mellem indkøb og fagområder skaber stor værdi. I forbindelse med udbud af privat 

dagbehandling har Københavns Kommune (KK) i perioden 1. august 2020 – 31. juli 2025 indgået 

rammeaftaler med en række private dagbehandlingstilbud Vidensbank dagbehandling KK 2020-2025  

Der foreslås følgende proces for arbejdet:  1) Genbesøge Holbæks erfaringer og undersøge om der 

er bedre erfaringer med udbud (eks. KK som case), 2) Forsøge at afgrænse relevante målgrupper 

for udbud og herunder volumen og 3) Kvalificere kontraktstyring som alternativ til udbud. 

 

4.2 Mulighed for løbende åbning af pladser på tværs af 

kommunerne efter behov 
Resume 

KKR og K17 har anmodet Styregruppen for rammeaftale Sjælland om et oplæg til et mere 

forpligtende kommunalt samarbejde dels ift. køb hos private og dels ift. samarbejde om tilbud. Jf. 

indsats-drøftelser på styregruppemøde 11/8 fremlægges status for indsats 2. 

Indstilling 

Det indstilles, at styregruppen: 

* drøfter oplægget til løsning af indsats 2: Mulighed for løbende åbning af pladser 

* beslutter den videre proces og tidsplan og herunder ift. K17 og KKR 

Beslutning: 

• Der var enighed om at gruppen går videre med arbejdet ift. at etablere tilbud.  

• Formålet med arbejdet er konkrete greb for at styre udgiftsudviklingen ved at skabe noget 

selv og herunder også skabe anden faglig udvikling med både faglighed og driftsøkonomi, 

da borgere ofte er dyre pga. dårlige løsninger. 

• Eksempler på gode løsninger er fx de rigtige fysiske rammer ift. borgere med autisme som 

er en målgruppe med potentiale ift. at byggeri som kan understøtte deres udvikling. 

• Ift. etablering af tilbud er en mulighed også dialog med andre aktører f.eks. OK-fonden  

Baggrund 

I forlængelse af styregruppemødet 17/5 er nedsat en arbejdsgruppe med Vordingborg og Region 

Sjælland. På styregruppemøde 11/8 blev besluttet at arbejdsgruppen fortsætter arbejdet og går i 

gang med at indhente eksempler på relevante sager.  

 

Arbejdsgruppen med Vordingborg og Region Sjælland har indsamlet materiale, som de har 

modtaget fra kommunerne. Sagerne omfatter særlig dyre enkeltsager og tilbud til f.eks. små 

målgrupper, som er vanskeligt at finde egnede tilbud til. Det er 8 kommuner der har indsendt 

sager, der kan være relevante for samarbejdet. Det skal dog understreges at det er et øjebliks-

billede. Kommunerne har både indsendt konkrete eks. på sager som kunne være relevante for 

samarbejde samt beskrevet hvor de har mest udfordringer ift. at finde relevante tilbud til borgere.  

Kommunerne skriver og bekræfter i indsendte konkrete sager at det er vanskeligt at finde tilbud til  

* borgere med autismespektrumsforstyrrelse kombineret med andre diagnoser.  

https://bufsofportalen.kk.dk/emner-i-bufsofportalen/dagbehandling
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* borgere der har taget skade / har fået funktions nedsættelse som følge af et årelang misbrug 

* borgere der har et komplekst diagnosebillede, i mange tilfælde autismespektrumsforstyrrelse i   

kombination med mental retardation.  

* domsanbragte borgere.  

* borgere med spiseforstyrrelser  

* borgere med Prader Willis syndrom 

 

 

4.3 Mulighed for fælles behovsportal 
 

Resume 

KKR og K17 har anmodet Styregruppen for rammeaftale Sjælland om et oplæg til et mere 

forpligtende kommunalt samarbejde dels ift. køb hos private og dels ift. samarbejde om tilbud. Jf. 

indsats-drøftelser på styregruppemøde 11/8 fremlægges status for 3. indsats: Behovsportal 

 

Indstilling 

Det indstilles, at styregruppen: 

• drøfter oplægget til løsning af indsats 3: Behovsportal  

• beslutter den videre proces og tidsplan og herunder ift. K17 og KKR 

 

Beslutning 

• Der var opbakning fra styregruppen til oplægget til løsning af indsatsen og til at fortsætte 

arbejdet.  

• Arbejdsgruppen suppleres med en anden kommune og regionen som sammen med Greve 

tager den videre dialog med KMD og herunder ift. præcisering af opgaven og løsningen 

• Formålet er øget anvendelse af egne tilbud og herunder også mindske kommunal tomgang 

via en løsning hvor sagsbehandlerne ift. visitation først skal afsøge de kommunale og 

regionale tilbud. Eksempelvis med afsæt i de mindre kommuner og køberkommuner  

• Det blev foreslået at løsningen også skulle give mulighed for at kunne reservere pladser 

Borgere  Antal konkrete sager fra kommunerne 

Autismespektrum (kombineret med andre diagnoser som 
skizofreni, ADHD, mentalretardering, udadreagerende adfærd mm) 

10 

Prader Willis syndrom  
(kombineret med autisme, udadreagerende adfærd eller andet) 

3 

Meget komplekst diagnose billede  3 

Domsanbragte 2 

Spiseforstyrrelse 2 

Mental retardering 2 

Skizofreni 1 
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• Det blev nævnt at der i forbindelse med løsningen også skal arbejdes med 

visitationsprocesser og kultur i kommunerne sammen med sagsbehandlerne  

 

Baggrund 

På baggrund af dialogen og beslutningen om at afsøge muligheden for en fælleskommunal 

behovsportal i Region Sjælland, har der været afholdt møder med to potentielle leverandører.  

 

Der har været dialog med Schultz og KMD, men kun KMD har leveret bud på en løsning.  

På mødet fremlægges KMD´s perspektiver på opgaven og det drøftes i styregruppen, hvorvidt der 

skal arbejdes videre med initiativet og herunder ift. videre proces og tidsplan 
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4.4 Mulighed for bedre udnyttelse af nuværende kapacitet 
 

Resume 

På mødet 11. august besluttede Styregruppen at igangsætte 5 spor, der skal sikre et mere 

forpligtende samarbejde på det specialiserede socialområde. I nærværende sag orienteres der om 

status på spor 4 ”Mulighed for bedre udnyttelse af nuværende kapacitet”.  

 

Indstilling 

Det indstilles at, styregruppen tager orienteringen til efterretning.  

 

Beslutning: 

• Styregruppen tog orienteringen til efterretning  

• Der var enighed om at projektet er meget relevant og også ift. andre tilbud/indsatser og at 

de øvrige 16 kommuner gerne vil følge arbejdet  

 

Baggrund 

Kommuner skal jf. servicelovens § 107 tilbyde midlertidigt ophold til personer med betydelig 

nedsat fysisk eller psykisk funktionsevne, der har behov for pleje, behandling eller omfattende 

hjælp til almindelige daglige funktioner. Kommunerne oplever generelt en række styringsmæssige 

udfordringer i forhold til botilbud bl.a. i forhold til antalsudvikling, prisudvikling på private botilbud 

samt varighed på midlertidige botilbud. I forhold til varighed af borgers ophold i en midlertidig 

bolig, er der potentiale for via øget flow, at øge kapaciteten. 

 

I Roskilde Kommune er det besluttet, at varigheden af en del ophold på midlertidige botilbud skal 

reduceres. For at opnå dette, vil der blive etableret ”pakkeforløb” for alle borgere der visiteres til 

et midlertidigt botilbud. Pakkerne skal sikre, at borgerne får korte præcise og målrettede forløb, 

og hurtigst muligt hjælpes videre i livet til selvmestring, en mere selvstændig boform og 

uddannelse eller beskæftigelse i overensstemmelse med den rehabiliterende og recovery-

orienterede tilgang. Pakkeforløbene skal udarbejdes med udgangspunkt i faser, hvor der ud over 

udarbejdelse af konkrete mål er fokus på at understøtte progressionen hos borger i tydeligt 

tidsafgrænsede rammer. Der er nedsat en arbejdesgruppe i Roskilde Kommune, der på baggrund 

af evident faglig viden skal udvikle pakkeforløbene.  

 

Kort fremlæggelse af indsatsen på mødet. 
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4.5 Mulighed for bedre samarbejde i overgangene med 

psykiatrien 
 

Resume 

På mødet 11. august besluttede Styregruppen at igangsætte 5 spor, der skal sikre et mere 

forpligtende samarbejde på det specialiserede socialområde. I nærværende sag orienteres der om 

status på spor 5 ”Mulighed for bedre samarbejde i overgangene med psykiatrien”.  

 

Indstilling 

Det indstilles at, styregruppen: 

1. drøfter og støtter, at der gennemføres en koordineret indsats i samarbejde med 

sundhedsklyngerne for at sikre, at der udarbejdes de nødvendige udskrivningsplaner. 

2. tager orienteringen til efterretning.  

 

Beslutning 

• Styregruppen tog orienteringen til efterretning 

• Styregruppen bakkede op om at de 7 kommuner ansøger om puljemidler til styrkelse af 

overgange fra psykiatrien. 

 

Baggrund 

Arbejdsgruppen har undersøgt opgaven og har to forslag til indsatser: 

1) Udskrivningsplaner til understøttelse af borgerforløb 
Borgere i Region Sjælland udskrives for ofte uden lovpligtig udskrivningsaftale. I 
Rigsrevisionens beretning om borgerforløb fra psykiatrien til sociale botilbud anføres det, 
at der i 94 % af de forløb, der er undersøgt, ikke er udarbejdet en lovpligtig 
udskrivningsaftale. Udskrivningsaftalen skal understøtte den fortsatte behandling mellem 
borger og relevante aktører efter udskrivelse. Der er et tydeligt overlap ml. rammeaftale og 
sundhedsklynger, hvorfor det foreslås, at lave en koordineret indsats i samarbejde med 
sundhedsklyngerne. Målet er, at gennemføre en formaliseret indsats, for at sikrer, at der 
udarbejdes de nødvendige udskrivningsplaner, til at sikre en borgers behandlingsforløb 
efter udskrivelse.   

2) Puljemidler til styrkelse af overgange fra psykiatrien 
Bolig- og Socialstyrelsen har udmeldt puljen ”Ansøgningspulje til forsøgsordning med 
etablering af afklaringspladser”. Ansøgningspuljens formål er at udvikle og afprøve en 
model for afklaringspladser, der sikrer, at borgere, der udskrives fra behandling i den 
regionale psykiatri, kan modtage socialfaglig støtte i en overgangsperiode, mens der sker 
afklaring af borgerens videre forløb og eventuelle behov for et kommunalt tilbud. Der har 
været holdt et indledende møde med Psykiatrien Øst og socialcheferne i Faxe, Greve, Lejre, 
Køge, Solrød, Stevns og Roskilde. Der er opbakning til at lave en ansøgning om puljemidler i 
fællesskab, og bruge det som anledning til på tværs af kommuner og psykiatri, dels at 
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understøtte samarbejde, og dels sikre støtte til borgere der efter udskrivning har brug for 
afklaringsforløb.  
 

Punkt 5. Særlige Pladser: Afrapportering på arbejde vedr. de 

særlige pladser 
 

Resume 

Styregruppen har besluttet i samarbejde med Psykiatrien i Region Sjælland, at gennemføre en 

analyse af de afslag der er givet på ophold på de særlige pladser i psykiatrien (Vordignborg). 

Analysen er gennemført, og har været drøftet med Psykiatrien. Hermed gives en afrapportering. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at styregruppen tager orienteringen til efterretning.  

 

Beslutning 

• Styregruppen tog orienteringen til efterretning 

• Der blev udtrykt bekymring ift. de mange afslag og hvad kommunerne så kan gøre ift. 

restgruppen og populationsansvar og herunder både aktuelt og efter at pladserne overgår 

til regionen pr. 1/7-2024 

• Der er fortsat bekymring ift. målgruppen dobbeltdiagnoser og på baggrund af analysen 

også målgruppen af borgere med psykiatrisk diagnose sammen med autisme eller kognitiv 

udfordring.  

• Det er aftalt at Lolland kontakter regionen (Søren Bredkjær) og herunder også ift. at sikre 

god overgang når de særlige pladser overgår til regionen 1/7-2024  

• Problematikkerne løftes ind i sundhedsaftaleregi og sundhedsklyngen af kommunerne som 

er repræsenteret her. 

 

Baggrund 

I regi af netværket voksne sindslidende og styregruppen for rammeaftalen er der igangsat en 

arbejdsgruppe (med repræsentanter fra psykiatrien og kommunerne), der fik til opgave at 

undersøge de i alt 22 afslag, der er givet på ophold på de særlige pladser i Vordingborg. I 

kommissoriet er arbejdsgruppens opgave beskrevet som følger:  

1. Der gennemføres en analyse af afslag til borgere fra de særlige pladser for at afdække, om der samlet 

set er tilbud, der dækker det populationsansvar som psykiatrien og kommunerne har i fællesskab.  

2. Der gennemføres en analyse der vurderer, om indlagte patienter opholder sig længere på de særlige 

pladser end det er hensigtsmæssigt. 

Den kommunale del af arbejdsgruppen skulle udarbejde analysen beskrevet i første punkt. 

Psykiatrien skulle bidrage med analysen beskrevet i punkt 2.  

Analysen af afslag viste, at: 

• I 10 af 18 afslag kunne have være bevilget ophold, alene på baggrund af kriterierne 
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• For 15 af borgerne var der en misbrugsproblematik, som blev vurderet til at vanskeliggøre 

ophold 

• Borgere med kognitive udfordringer, vurderes ikke egnede 

Psykiatrien havde ikke prioriteret at gennemføre analysen ang. liggedage for indlagte patienter på 

de særlige pladser. På møde mellem arbejdsgruppen og psykiatrien den 8. september 2023, blev 

det besluttet, at nedlægge arbejdsgruppen. Styregruppen for de særlige psykiatripladser 

fortsætter indtil tilbuddet overgår til regionalt regi 1. juli 2024. De kommunale repræsentanter 

anbefalede på mødet, at Psykiatrien inddrager kommunerne i udviklingen af nyt 

dobbeltdiagnosetilbud og ”de nye” særlige psykiatripladser.  

Bilag:  

Bilag 3. 2023.09.08 Mødeopsamling, Kommissorium for de særlige pladser.  

Bilag 4. Analyse af afslag på de særlige pladser september 2023 

 

Punkt 6. Korte orienteringspunkter 
Resume 

Korte orienteringer til Styregruppen. Der vil på mødet blive givet en orientering. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

 

Beslutning 

• Styregruppen tog orienteringen til efterretning 

• Evt. øvrige kommentarer sendes til sekretariatet 

 

Baggrund: Der er følgende punkter til orientering: 

 

Nyt fra Socialstyrelsen: Dialogmøde 4/9: 

* Rammeaftaler 2023-2024, Bolig- og Socialstyrelsens tværgående analyse  

* Set-up for de centrale udmeldinger  

* Aktuelle centrale udmeldinger  

* Aktuelle og kommende forløbsbeskrivelser  

Bilag 5. Referat fra Dialogmøde om NATKO 4/9  

Nyt fra KL: Ekstra-møde i Koordinationsforum 21/9-2023 

Kort møde den 21/9-2023 om fremadrettet finansiering af type 2-anbringelser på Kofoedsminde 

Bilag 6. Sekretariatets opsamling om finansiering af KFM til møde i K-forum 21/9 

 

Ny rammeaftalebekendtgørelse 

KL har fået udkast til revideret rammeaftalebekendtgørelse til høring. Revisionen kommer på 

baggrund af aftale om kommunernes økonomi for 2024, hvoraf fremgår, at der indføres en 

formaliseret koordinering vedr. etablering af tværkommunale og regionale tilbud i regi af 
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rammeaftalesamarbejdet. Derudover er der nogle ændringer som følge af vedtagelsen af barnets 

lov og anden korrektur. KL’s umiddelbare vurdering er, at det ser fornuftigt ud med enkelte 

tilføjelser, hvilket rammeaftalesekretariaterne er enige i, dog med forslag om at bevare gl. §1 som 

beskriver hvad rammeaftalen rummer samt at bevare gl §3 som specificerer hvem der udarbejder 

rammeaftalen og at der udarbejdes en rammeaftale for hver region.  

Nye standardkontrakter 

KL har nu haft version 2 af standardkontrakten på voksenområdet i høring hos LOS, SelvejeDK og 

Dansk Erhverv. Det har givet anledning til et par småjusteringer af kontrakten, som KL ikke 

vurderer er i konflikt med tidligere drøftelser. KL’s plan er at offentliggøre version 2.0 inden 

efterårsferien. I den forbindelse sendes kontrakten også til rammeaftalesekretariaterne sammen 

med et svar på høringen, hvor det fremgår, hvilke forslag fra kommuner der er imødekommet, 

hvilke der ikke er og baggrunden herfor. KL forventer fortsat at den nye nationale 

standardkontrakt på børneområdet ligeledes offentliggøres inden efterårsferien. 

 

Punkt 7. Evt. 

 
Indstilling 

Det indstilles, at punkter til eventuelt drøftes. 

 

Det blev kort nævnt at der er pt. er en sag omkring nedlukningsomkostninger i forbindelse med 

lukning af et tilbud i Slagelse 

Der blev udtrykt ønske om overblik over hvad der bliver åbnet og lukket af tilbud 

Der blev orienteret om at der er en betydelig takststigning på vej på et epilepsi skoletilbud grundet 

adskillelse af epilepsihospital og skoletilbud 
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Punkt 8. Næste møde  

 
Resume 

Næste møde i Styregruppen er planlagt til den 5. januar, kl. 9-12.  

 

 

Foreløbige punkter til dagsordenen: 

- Dialogmøde med Kresten Dørup, psykiatridirektør, Region Sjælland 

- Afrapportering af status på indsatser ift. opgave stillet af KKR: Mere forpligtende 

samarbejde 1-5 til K17 og KKR 

- Evaluering af Unge Hjerner projektet 

- Nyt fra netværksgrupper og arbejdsgruppen om videndeling ift. hjerneskaderehabilitering. 

- Temadrøftelse om hjemløseområdet  

 

Indstilling 

Styregruppens næste møde afholdes som planlagt den 5. januar, kl. 9-12.  

 

 

Beslutning 

 

 
 


